

Title (en)

Device for axially shifting rolls in the stand of a rolling mill.

Title (de)

Vorrichtung zum axialen Verschieben von Walzen im Gerüst eines Walzwerkes.

Title (fr)

Dispositif de déplacement axial des cylindres dans la cage d'un laminoir.

Publication

EP 0348711 A2 19900103 (DE)

Application

EP 89110436 A 19890609

Priority

DE 3821571 A 19880625

Abstract (en)

In the hitherto known devices, the axial shifting of rolls in the stand of a rolling mill is carried out on slideways, the sliding friction resistances of the hydraulic shifting machinery arranged externally on the roll stand which occur in the slideways having to be overcome by increased energy consumption. In addition, these roll-shifting devices are of complicated structure and are hard to get at and difficult to maintain owing to the pressure and lever elements which are arranged externally on the roll stand and project a long way outwards. According to the invention, these disadvantages are eliminated in a simple way by the fact that the inner bearing ring (5), fastened to the bearing journal (2) of the roll (1), of the radial bearing (3) in the form of a roller bearing is arranged so as to be axially moveable with respect to the outer bearing ring (7, 8) of the radial bearing (3), and that the shifting system is integrated in the axial bearing (4) as a hydraulic pressure system (16, 20, 22, 23).

Abstract (de)

Bei den bisher bekannten Vorrichtungen erfolgt das axiale Verschieben von Walzen im Gerüst eines Walzwerkes auf Gleitbahnen, wobei die in den Gleitbahnen auftretenden Gleitreibungswiderstände von den außen am Walzgerüst angeordneten hydraulischen Verschiebeaggregaten durch erhöhten Energieaufwand überwunden werden müssen. Auch sind diese Walzen-Verschiebevorrichtungen in ihrem Aufbau kompliziert und auf Grund der außen am Walzgerüst angeordneten, weit nach außen vorstehenden Druck- und Hebelemente schwer zugänglich und schwierig zu warten. Gemäß der Erfindung werden diese Nachteile in einfacher Weise dadurch beseitigt, daß der innere am Lagerzapfen (2) der Walze (1) befestigte Lagerring (5) des als Wälzlager ausgebildeten Radiallagers (3) gegenüber dem äußeren Lagerring (7, 8) des Radiallagers (3) axialbeweglich angeordnet ist, und daß das Verschiebesystem als hydraulisches Drucksystem (16, 20, 22, 23) im Axiallager (4) integriert ist.

IPC 1-7

B21B 31/18

IPC 8 full level

B21B 31/18 (2006.01); **B21B 31/07** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B21B 31/18 (2013.01 - EP US); **B21B 31/07** (2013.01 - EP US)

Cited by

EP0920925A3; EP2737962A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE ES FR GB IT LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0348711 A2 19900103; EP 0348711 A3 19910717; EP 0348711 B1 19940824; AT E110307 T1 19940915; DE 3821571 A1 19891228; DE 58908224 D1 19940929; ES 2058393 T3 19941101; JP 2747029 B2 19980506; JP H0246904 A 19900216; RU 1831388 C 19930730; UA 12310 A 19961225; US 4989436 A 19910205

DOCDB simple family (application)

EP 89110436 A 19890609; AT 89110436 T 19890609; DE 3821571 A 19880625; DE 58908224 T 19890609; ES 89110436 T 19890609; JP 15978989 A 19890623; SU 4614301 A 19890621; UA 4614301 A 19890621; US 36999289 A 19890622